
&W K4ZM5 ' 3
A U S T R A A L I A  E E S T I  S E L T S I D E  L I I T
COUNCIL OF ESTONIAN SOCIETIES IN AUSTRALIA

ESTONIAN HOUSE
141 CAMPBELL ST., DARLINGHURST 2010, N.S.W., AUSTRALIA

TELEPH O NE : 212 -2 3 73 75 Abingdon Rd., 
2069, Australia.

Roseville,

Armas hr. mag. Rajamaa!
11.9.80.

Suur aitäh kirja ja piltide eesti Andsin 
edasi pildi ja Teie palve prl. Tiia Raudma’le, et soovite tema 
õpetajatekongressil peetud ettekannet. Lisan ka oma Rahvuskong
ressil peetud ettekande teksti, nagu soovisite. Oleme mõlemad 
nõus, etneid HBülletäänis" avaldada. Meie mõlemi, kui ka 
härrade Perendite meelest oli õpetajate kongress üks õnnestu
numaid ühitusi SSTO-80’1. Olge kõik tänatud!

Olen viimasel ajal olnud töösse uppumas - 
ootas siin ju kõik. Järgmiste Ülemaailmsete Eesti Päevade pida
mise asukoht on veel otsustamata. Saatsime alles ringkirjad välja, 
et liikmesorganisatsioonide arvamusi kuulata. Oktoobri alul on 
koosolek.

Nüüd eesti keele õppimisest. Kuidas ede
neb seal ülemaailmse keskuse väljaarendamine? Rahvuskongress 
võttis selle muuhulgas resolutsioonides vastu. Meil siin oleks 
sellisest koordineerivast keskusest suur abi.

Nimelt saime oma osariigi (NSW) haridus
ministeeriumist umbes 6500 RKr toetust, et koostada õpikut 
eesti keelt mitte valdavatele la.,stele. Rüüd oleme suure töö ees, 
et otsustada kuidas ja mis - ning aega on vähe, sest detsembris 
peame juba esitama töökavad ja näidised.

Oleme moodustanud komitee, mis koosneb 
õpetajaist täienduskoolis kui ka austraalia koolis, samuti kunst
nikest. Korjame kokku näpunäiteid ja ideid, kust vähegi saab. 
Kirjutasin ka Helgi Nippakule Kanadas, kes, nagu aru sain, tege
leb umbkeelsete laste õpetamisega, et temalt abi saada. Kui hea, 
kui meil oleks kogutud kokku materjale, mida õpetajad on läbi 
proovinud ja kasulikud leidnud olevat! Saaksime neid kohe kasu
tada. Nüüd on aga meil palju tööd ees ja ekspertiisist on puudus. 
Kavatseme teha oma Õpiku nii neutraalse kui võimalik, et seda 
saaks ülemaailmselt kasutada. Kui oskate meile nõu anda, palun 
tehke seda.

Muidu ei ole asi sugugi hea. Vahepeal on 
veelgi laste arv koolis vähenenud ja Adelaide’ist tuli kiri, et 
nemad ei saa ka sel aastal kasvatuspäeva korraldada. Ei oska neile 
selgeks teha, et nad ibdta.d leidma mingi võimaluse oma noorema 
ja vanema generatsioonide üksteisele lähendamiseks, sest muidu 
asi enam edasi ei lähe. Midagi on seal katki. Pr. Lomp on ka 
haige, nii ei ole sellest energilisest inimesest eestvedajat.
Ma püüan siis Sydneys korraldada ühe SSTO-muljete päeva, ja sinna 
tegelaseks saada nii palju noori kui võimalik. Ehk aitab see 
neid siduda. Usun nn. aktiivsesse eestlusse, mis tähendab, et 
nii paljudel kui võimalik on teatud ülesanded.
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